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Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2013-11-19, § 9 

 

   
 

 Tid Tisdagen 19 november 2013 kl. 17.10 – 17.35 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdag 25 november 2013 

  

 

Madeleine Sjöstedt Ewa Larsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordförande   

  

Peter Jönsson (M)  

Anna Cederschiöld (M)  

Sonny Österman (M)  

Mikael Eskman (M)  

Olof Hermansson Wallentin (FP)  

Johan Fälldin (C)   

Sonja Pagrotsky (S)  

Martin Engman (S)  

Ewa Larsson (MP)  

Sebastian Wiklund (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Torkel Tigerschiöld (MP) för Jakop Dalunde (MP)  

Karin Falk (S) för Bengt Sandberg (S) 

 
Ersättare:   

Tom Hedrup (M)  

Katja Hessle (M)  

Dani Amso (M)  

Karin Callerud Blomstrand (M)   

Emilia Bjuggren (S)   

Maria Öhman (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Linda Laine, Eva Olofsson, Jenny 

Rydåker, Pontus Werlinder. Borgarrådssekreteraren Jonas Uebel 

biträdande borgarrådssekreteraren Erica Närlinge. Personalföreträdaren 

Rolf Bodin, Reza Etemad och Martin Lundberg närvarade §§ 1-10 och  

§§ 13-14 
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 § 9 
Byggnation av ny läktare med tillhörande servicelokaler 
på Grimsta IP. Förslag till inriktningsbeslut  
Dnr 4.2.1-211/2013 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner redovisat förslag till  

 byggnation av en ny läktare med tillhörande servicelokaler ut-

 med bollplanens norra långsida på Grimsta IP för en beräknad 

 kostnad om cirka 47 mnkr, finansierad inom den utökade ram 

 om 238,0 mnkr som finns avsatt för investeringar i 

 idrottsanläggningar 2014. 

 

2 Fastighetsnämnden ger kontoret i uppdrag att teckna ett 

 självkostnadsbaserat tillägg till nuvarande hyresavtal med 

 idrottsförvaltningen för Grimsta IP. 

 

Handlingar i ärendet  

Fastighetskontorets och idrottsförvaltningens gemensamma 

tjänsteutlåtande från 28 oktober 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

 

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Peter Jönsson 

 m.fl. (M), Johan Fälldin (C), Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och 

 Sebastian Wiklund (V) föreslår (se beslutet).  

 
2) Ewa Larsson m.fl. (MP) föreslår att fastighetsnämnden 

 beslutar enligt följande: 

  

 Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

 Att i övrigt anföra följande: 

 

 Brommapojkarna (BP) är en fantastisk fotbollsförening som 

 Stockholm ska vara stolt över. Med 265 lag i seriespel (2012) 

 och 4000 aktiva spelare är BP Europas största 

 fotbollsförening. En fjärdedel av verksamheten är dam- och 

 flickverksamhet. 

 

 I samband med att BP:s herrlag gick upp i allsvenskan år 

 2007 genomförde staden ett antal åtgärder för att anpassa 

 Grimsta IP till allsvenskt spel utifrån de krav som då ställdes 

 av Svenska Fotbollförbundet. Kostnaden uppgick till 35 

 mnkr. Den nya upprustningen som föreslås görs för att möta 
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 nya krav från Svenska Fotbollsförbundet som träder i kraft 

 inför den allsvenska säsongen 2014. Kostnaderna beräknas 

 till ytterligare 47 mnkr.  

 

 Stockholms nya idrottspolitiska program anger följande 

 grupper som prioriterade: 

 Ungdomar 13–20 år, särskilt flickor 

 Flickor 7–20 år med utländsk bakgrund 

 Personer med funktionsnedsättning 

 Barn och ungdomar 7–20 år med lägre 

socioekonomisk bakgrund än genomsnittet 

 

 Inför en investering i mångmiljonklassen, som är ett så tydligt 

 avsteg från stadens prioriterade grupper, är det 

 anmärkningsvärt att ingen djupare analys har gjorts om 

 alternativa åtgärder. Självklart ska BP, precis som andra 

 Stockholmsklubbar, kunna spela allsvensk fotboll. 

 Lösningarna kan dock se olika ut. Ett alternativ som bör 

 övervägas är nybyggda Tele2 Arena som möjliggör 

 allsvenskt spel. I Göteborg delar GAIS, Örgryte IS och IFK 

 Göteborg på Gamla Ullevi. Mot bakgrund av kostnaden för 

 upprustningen av Grimsta IP är det förvånande att det här 

 alternativet inte har diskuterats. 

 

 Vi saknar också en utredning av möjligheten till att få in  

 externa sponsorer från näringslivet för att medfinansiera 

 arenabygget. Att staden ska bära hela kostnaden för en 

 upprustning av Grimsta IP känns inte proportionerligt, inte 

 minst om vi ser till de prioriteringar som fastslås i stadens 

 idrottspolitiska program.  

  

 Med tanke på att det enbart var fem år sedan Grimsta 

 byggdes om till följd av nya arenakrav vore det intressant att 

 få en redogörelse för om signaler finns från Svenska 

 Fotbollförbundet att ytterligare skärpa arenakraven inom de 

 närmaste åren. Vi har tidigare fört fram att det är 

 problematiskt när Svenska Fotbollförbundet ställer sådana 

 krav som innebär att exempelvis Stockholms stadion 

 underkänns för matchspel på grund av att arenan saknar 

 individuella sittplatser. År 2014 träder Svenska 

 Fotbollförbundets nya arenaregler för dam- och herrfotboll i 

 kraft. För Stockholm blir konsekvensen att staden då inte 

 längre har någon arena som passar för spel i Damallsvenskan. 

 Det är viktigt att specialidrottsförbunden i framtiden tar fram 

 sina arenakrav i samråd med kommunerna för att undvika 

 situationer där idrottsutövandet försvåras för utövarna. 

 Specialidrottsförbunden har precis som kommunerna ett 

 ansvar att underlätta idrottsutövande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Peter Jönsson m.fl. (M), Johan 

Fälldin (C), Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och Sebastian Wiklund (V). 

 
Reservation 

Ewa Larsson m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag.  

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Sonja Pagrotsky m.fl. (S) och 

Sebastian Wiklund (V) enligt följande: 

 

 Vi stödjer förvaltningens förslag till beslut gällande 

 byggnation av ny läktare på Grimsta IP men vill utöver detta 

 tillföra följande. 

 

 För att kunna bedriva elitidrott på högsta nivå och nå 

 framgångar krävs goda tränings- och tävlingsförutsättningar. 

 Stockholmsidrotten har under en längre tid påpekat att den 

 rådande anläggningsbristen är ett av huvudskälen till att 

 elitidrotten i Stockholm når minskade framgångar. 

 Idrottsframgångar skapar förebilder för unga och är därmed 

 en del i att stärka folkhälsan i Stockholm.  

 

 Samtidigt är det i likhet med förvaltningens svar viktigt att 

 poängtera att Grimsta IP under en kort period fått flera 

 betydande anslag från idrottsnämnden för att arenan ska 

 kunna uppnå Svenska Fotbollsförbundets arenakrav för 

 allsvensk fotboll. Detta uppgår nu i sammanlagt 97 miljoner 

 kronor. Att en anläggning som endast nyttjas av en enskild 

 förening får så pass stora summor är inte helt 

 oproblematiskt. 

 

 Idrottsnämndens samtliga beslut ska genomsyras av ett 

 jämställdhetsperspektiv. I det här fallet är det tydligt att den 

 styrande majoriteten missar jämställdhetsanalysen. 

 Damfotbollen i Stockholm ska ges likvärdiga förutsättningar 

 som herrfotbollen. De arenakrav som Svenska 

 Fotbollsförbundet ställer på allsvenska arenor från och med 

 säsongen 2014 och som staden har att rätta sig  efter, ska 

 också komma damfotbollen tillgodo. Likväl som  

 Brommapojkarna IF behöver sin hemvist behöver Hammarby 

 Dam FF och Djurgårdens IF damfotboll sina arenor. Här 

 behöver staden snabbt höja ambitionsnivån för att lösa 

 damfotbollens akuta problem samt i ett längre perspektiv 

 garantera att dam- och herridrott behandlas lika. 
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 Vid protokollet 

 Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


